
Protokól M 3l2o1.4

Sesji Rady Gminy Belsk Duży

odbytej w dniu 30 grudnia 2014 roku

Stan Rady - 1,5, obecnych - 15 radnych, wg listy obecności

Z poza Rady udział wzięli:

- Władysław Piątkowski - Wójt Gminy,

- Joanna Ciamarczan - Skarbnik Gminy,

- Maria Walewska - Zółcik - Dyrektor GZEAS,-

-Janusz Honory - Dyrektor ZGK

- Renata ostatek - Kierownik Referatu Podatków i Opłat

- Jacek Pruszkowski - Mazowiecka lzba Rolnicza

- Anna Kander- Mazowiecka lzba Rolnicza

- Tomasz Wawrzyniak - specjalista KRUS PT Grójec

(wg załączonej listy obecności)

Oraz sołtysi (wg załączonej listy obecności

Pkt.1

Obradom przewodniczył Pan Bogusław Sikorski- Przewodniczący Rady Gminy,

Pan Bogusław Sikorski

Otworzył obrady lll Sesji Rady Gminy i stwierdził quorum. Powitał przybyłych gości i obecnych
radnych, Odczytał proponowany porządek obrad.

1.Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.
2.Przyjęcie porządku obrad,
3,Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.
4. Odczytanie Opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Belsk Duży.
5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy FinansowejGminy Belsk Duży.

6. Uchwalenie budżetu gminy na 2015 rok.

a) Wprowadzenie Skarbnika iWójta,
b) Odczytanie projektu uchwały budżetowej wrazz uzasadnieniem Wójta,
c) Odczytanie opinii Komisji Budżetu i Uchwałę Regionalnej lzby Obrachunkowej w

sprawie Opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały
budżetowej



d) Odczytanie stanowiska Wójta w sprawie opinii Komisji i wniosków radnych(
autopopraWka)

e) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Powołania komisji inwentaryzacyjnej
b) Powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej

,,Belmed" w Belsku Dużym
c) Wyznaczenia przedstawiciela Gminy Belsk Duży w strukturach Stowarzyszenia

Lokalna Grupa Działania,,Kraina Kwitnących Sadów"
d) Przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Belsk Duży z organizacjami

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na

rok 201,45

e) Wyrażenia zgody na ustanowienie za wynagrodzeniem nieograniczonej w czasie
służebności przesyłu na działkach gruntu będących we współużytkowaniu wieczystym Gminy
Belsk Duży na rzecz PolskiejSpółkiGazownictwa Sp. Z o.o. w Warszawie Zakład w Radomiu.

8. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności od ostatniej sesji.

9. lnformacja o stanie realizacji wniosków i interpelacji z poprzednich sesji.

10. Zgłoszenie przez radnych nowych interpelacji i udzielenia odpowiedzi przez Wójta,
11. Zapytania i wolne wnioski.
12. Zamknięcie obrad.

Pkt.2.

Rada przyjęła jednogłośnie proponowany porządek obrad:

Pkt. 3

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z ll Sesji Rady Gminy.

Pkt.4

Pan Bogusław Sikorski odczytał Uchwałę Nr Pł,426.2014 Składu orzekającego Regionalnej lzby
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 3 grudnia 20].4 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez
Wójta Gminy Belsk Duży projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Belsk Duży.

Pkt. 5

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały, w której uwzględniono uwagi zapisane w opinii RlO
o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie WPF. Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Belsk Duży, 2 głosy wstrzymujące -
uchwała Nr lll / 12 l2O1,4.

Pkt 6.

a) Pani Joanna Ciamarczan przedstawiła dochody i wydatki budżetu gminy na rok 20].5.
Wydatki budżetu gminy na 2015 r. zaplanowano w łącznej kwocie 20.949.459 zl.Ztego na wydatki na

zadania własne kwotę 19.7I0,084 zł, a na zadania zlecone kwotę 1.239.375 zł. Na sfinansowanie
działalności bieżącej Gminy zaplanowano kwotę 18.159.766 zl, a na działalność inwestycyjną kwotę

2.789.693 zl,

Główne kierunki wydatków w 2015 r. stanowią:



L Wydatki na oświatę i wychowanie - 10.771,.546 zl
2. Wydatki na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska - 604,288 zł
3. Modernizację oraz bieżące utrzymanie dróg - 728,208 zl
4. Wydatki na administrację - 2.953.805 zł
5. Wydatkina pomoc społeczną -2.1O2.9O4zł
6, Wydatki na rolnictwo -2.743.968 zl
7. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 256.780 zl
8. Gospodarka mieszkaniowa - 357 ,2OO zl
9. Wydatki na budownictwo - ż7.oOO zl
10. Wydatki na bieżące utrzymanie dwóch bibliotek gminnych - ż37 .281, zl
11. Wydatki na ochronę zdrowia - 82.50O zł
12. Koszty obsługi długu publicznego - 288.000 zł
13. Prowizja banku spółdzielczego - 14.000 zł
14. Kultura fizyczna i sport - 75.000 zł

Plan budŻetu gminy na 2015 r. przewiduje nadwyżkę budżetu w kwocie 1.397.ooo zl, która zostanie
przeznaczona na sp|atę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek.
W budŻecie gminy na 2015 r. zaplanowano zaciągnięcie kredytu w kwocie 1.000.00O zł z
Przeznaczeniem na spłatę wczeŚniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów.
Planowane zadłużenie gminy na 3t.12,2o15 r. wyniesie kwotę 4.885.449,5t zl
DochodY budŻetu gminy na 201-5 r. zaplanowano włącznej kwocie 22.346,459zl.Ztego na dochody
własne gminystanowią kwotę 1,3.228.to4 zł, dotacje celowe na zadania zlecone kwotę 1,.239.375zl,
subwencja ogólne z budŻetu państwa kwotę 5.728.256 zł, dotacje celowe na dofinansowanie zadań
własnYch kwotę 459.634 zł, Środki z budżetu Unii Europejskiej i budżetu państwa kwotę 1,.652.000 zł.
Główne źrod|a dochodów własnych w 2015 r. stanowią:

podatek od nieruchomości - 6.063.933 zł

podatek dochodowy od osób fizycznych - 3.950.9O1 zł
podatek dochodowy od osób prawnych * 53.00O zł
podatek rolny - I.324.882 zl

podatek leśny - 25.097 zł

podatek od środków transportowych - 570.000 zł

podatek od czynności cywilnoprawnych - 102,000 zł

podatek od spadków i darowizn - 4.0OO zł

opłata skarbowa - 45,000 zł

karta podatkowa - 22.0OO zł

opłata targowa - 8.000 zł

opłata eksploatacyjna - 2.000 zł

odsetki za zwłokę - 21,.000 zł

wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu - 82.500 zł

odsetkiod środków zgromadzonych na rachunkach bankowych -70.o2ozl
odpłatność rodziców za dzieci uczęszczające do przedszkoli - 281,190 zł

opłaty za żywienie na stołówce szkolnej w gimnazjum - 130.000 zł
grzywny i kary za korzystanie ze środowiska - 92.000 zł

dochody z majątku gminy - 228.415 zł

należności wyegzekwowane od dłużników funduszu alimentacyjnego - 7.0o0 zł



oPłaty z tytułu zwrotów kosztów dotacji za dzieci z terenu innych gmin uczęszczające do
niepublicznego przedszkola ,,Koszałek-Opałek" w Rożcach - 110.000 zł

b) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały budżetowej.
c) Pan lreneusz Bałut odczytałOpinię Komisji Budżetu,

Pan Andrzej Adamczyk odczytał Uchwałę Nr Pl. 427.2014 składu orzekającego Regionalnej lzby
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 3 grudnia 201,4r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta
Gminy Belsk Duży projekcie uchwały budżetowej z uwzględnionymi uwagami zapisanymi w opinii
RlO dotyczącymi tego projektu,

d) Pani Joanna Ciamarczan poinformowała, że wniosków radnych i zmian co do budżetu nie
było. Była uwaga RlO dotycząca wysokości odpisu na Mazowieckiej lzby Rolniczej i wójt wprowadził
autopoprawkę do projektu w następującej treści:
1. Zmniejszam wydatki budżetowe bieżące a) w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona
Środowiska o kwotę 8I2 zl przeznaczone na sprzątanie terenu gminy i wywóz śmiecie oraz koszenie
trawy.
2. Zwiększam wydatku budżetowe bieżące a) w dziale O10 - Rolnictwo i Łowiectwo o kwotę 812 zł z
przeznaczeniem na opłatę składek na rzecz Mazowieckiej lzby Rolniczej.

e) Uchwałę budżetową z uwzględnieniem autopoprawki podjęto większością głosów, 2 głosy
wstrzymujące. Uchwała Nr lll/ 73 l20t4.

Pkt.7.

a) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej Uchwała
|ll/1.41201,4

b)pan Bogusław sikorski odczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej ,,Belmed" w Belsku Dużym. Uchwała Nr lll/15l2OI4.

c) pan AndrzejAdamczyk odczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem.
Rada Gminy jednogłoŚnie podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Belsk Duży
w strukturach stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania ,,Kraina Kwitnących Sadów". Uchwała Nr
|ll/1,6/201,4

d) pan zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy
gminy Belsk Duży z organizacjami pozarządowymi oraz innymijednostkami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rok 2015. Uchwała Nr lll/t7l2O1,4

e) pan Bogusław sikorskiodczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie za

wYnagrodzeniem nieograniczonej w czasie służebności przesyłu na działkach gruntu będących we
wsPÓłuŻytkowaniu wieczystym Gminy Belsk Duży na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. Z o.o. w
Warszawie Zakład w Radomiu, Uchwała Nr lllll8l2O74

Pan Tomasz Wawrzyniak

W ubezPieczeniu społecznym się nic nie zmieniło. Będzie nowa siedziba od nowego roku, przy ul.
Mszczonowskiej. Będzie się tam już wszystko mieściło łącznie z orzecznictwem lekarskim. od nowe8o
roku koresPondencję z KRUS-u będzie obsługiwała firma lnpost. W przypadku niedostarczenia
PrzesYłek będzie można zglaszać reklamację. Ostatnio dużo osób załatwia sprawy związane z
ubezPieczeniem. Zwolnienia lekarskie przesyłane są w formie pocztowej. Ważnym elementem jest
nadesłanie konta bankowego razem z takim zwolnieniem. Wypadki przy pracy rolniczej - w tym roku
na terenie gminy Belsk doszło do 11 wypadków. Wskaźnik wypadkowości liczony na liczbę osób



ubezPieczonych to ].466 osób, iwskaźnik wynosi ok7,5%oo. W tym roku mamy ponad 20 wypadków
więcej w Powiecie niż rok temu. Co 5 wypadek jest zgłaszany bardzo późno. Przy prowadzeniu
PostęPowania dowodowego im wcześniej zgłosi się wypadek tym lepiej. Przygotuję taką informację i

wYŚlę do sołtysów. Planujemy przeprowadzić od jednego do dwóch szkoleń na terenie gminy Belsk
DuŻY w roku następnym. Z Łęczeszyc w tym roku mieliśmy 3 wypadki i tam chciałbym w pierwszej
kolejnoŚci zorganizować jakieś szkolenie. Tempo obsługi interesantów niestety się nie zwiększy,
PoniewaŻ od pracowników są coraz większe wymagania stawiane, wprowadzanie danych do
sYstemu, które musi odbyĆ się przy samym interesancie. Czasami wymaga dana sprawa konsultacji z
gminą, starostwem i sprawa się w czasie wydłuża. Mam nadzieje, ze nasza współpraca się będzie
dobrze układała, Niekiedy sprawy wymagają spraw sądowych, każdy ma prawo się odwołać. Dziękuję
za wsPÓłpracę sołtysom, bo dzięki nim szybko informacja trafia do mieszkańca jeśli nie można się z
nim skontaktować urzędowo.

Pkt. 8

Pan wójt Władysław Piątkowski

Szanowni Państwo, jest to koniec roku . Ten rok był dla wszystkich rokiem wyjątkowym. Był rokiem w
którym bardzo wiele inwestycji rozpoczęliśmy, większość udało nam się skończyć, a te niezakończone
trwa Postępowanie administracyjne. Dziś rada gminy podjęła uchwałę dotyczącą budżetu na rok
2015. Bardzo za to dziękuję. Chciałem się odnieść do dwóch rzeczy, Rzeczywiście sprawa współpracy
z ZGK wymaga dostosowania do obecnych warunków. Dziś ZGK to jest potężne przedsiębiorstwo,
które zarabia pieniądze. Jak było budowane gimnazjum to były bardzo ograniczone wydatki w gminie.
Ta inwestycja jaką jest oczyszczalnia i podejmując ją każdy miał to na uwadze, że ona bardzo będzie
rzutowała na budżet gminy. Oczyszczalnia była odwlekana z wielu nieznanych przyczyn. Podobnie
sprawa tyczy się studni w Łęczeszycach. Uważam, że zdobyliśmy razem doświadczenie jakie się
Przyda. Nie rusza się starych projektów. Bo jeśli coś w swoim czasie nie zostanie zrobione to trzeba to
poprawiaĆ. A poprawianie dokumentacji i projektów jest marnotrawieniem środków publicznych.
Dlatego musiały byĆ te zmiany i dodatkowe pieniądze. Ta oczyszczalnia może była dobra na rok 2005 i

2006, ale technologia poszła do przodu i z tego starego projektu zostało niewiele, Jak się zaczyna
inwestycję to najpierw trzeba wejść w posiadanie gruntu. Musimy pewne nowe rozwiązania w naszej
gminie wprowadziĆ. ZGK wymaga innego spojrzenia. Lekko pewne rzeczy odwlekałem, bo ta budowa
bardzo nas obciążyła w sensie finansowym i organizacyjnych. Jestem po rozmowach z zarządem
Ferrero i myŚlę, ze to co rada zrobiła dla tej firmy to będzie eto procentować. Rok 20].5 nie będzie
rokiem wystrzałowym, Trochę się finansowo gmina nadwyrężyła. ldą odbiory pewnych zadań, które
były do zrobienia w tym roku. Ja doceniam troskę radnych i wszystkich o to co robi powiat,
marszałek, ale my mamy takie podejście, że nas wszystko interesuje. Nie bardzo sobie radzimy do
końca ze swoimi sprawami. Powinniśmy koncentrować się na tym za co nam płacą i robić robotę w
gminie dla naszych mieszkańców. Trochę inaczej musimy wymagać od tych którzy nam zostawiają ze
swojej działki powiatowej i wojewódzkiej. Jak to pójdzie czas pokaże, ale są sprawy niezałatwione
przez 4 lata w relacjach zadań powiatowych na terenie gminy. lnwestycja drogowa Skurów -
GoŚciniec, Gmina Belsk decyzją Rady Gminy współfinansowała to zadanie. Jest to zadanie powiatowe
iza drogi powiatowe odpowiada starosta irada powiatu, a nie gminy, starosta a nie wójt decydują
jaka drogę będą robić i za jakie pieniądze. Wiem o tym, ze mieszkańcy się niepokoją, że za mało
Powiat zrobił, ale my jako gmina za to nie odpowiadamy tylko starosta i rada powiatu. Proszę
zgłaszaĆ do mnie jaką drogę powiatową należy zrobić w formie wniosków, ja to przekaże do powiatu,.
Mnie proszę rozliczaĆ za drogigminne, Natomiast w powiecie jest od tego starosta. Każdy z nas płaci
podatki i nikomu z nas nie jest obojętne na co te pieniądze idą. Na następnej sesji powiem na jakim
etaPie są pewne sprawy jakie bezskutecznie próbujemy załatwić od wielu lat z powiatem. Na sesjach
Proszę zgłaszaĆ uwagi, które mają być skierowane do marszałka czy do powiatu. Jeszcze raz bardzo
dziękuję za ten uchwalony budżet, za tą współpracę i pomoc jaką od państwa otrzymywałem i w
minionej kadencji i minionym roku, bardzo trudnym. Ja osobiście mam satysfakcję, ze większość



Planów udało nam się zrealizować, Myślę, ze po tym 2015 roku będzie finansowo sprzyjająca
atmosfera i będzie się czym dzielić na sesjach.

Pkt. 10

pan lreneusz Bałut

Zwracam się do Pani dyrektor GZEAS o rozszerzenie informacji jaką dostaliśmy na temat raportu
oświatowego.
W swoim sprawozdaniu umieściłem zdanie o ZGK. Zwracam się z perspektywą zrozumienia do wójta.
Wnioskuję by powołaĆ jakieś spotkanie na temat pracy i współpracy ZGK. My jako rada przyjęliśmy
uchwałą rady statut dla tego zakładu. Jest tytuł, stanowisko, ale współpracy nie ma. To co nam pan
przedstawił na komisji wspólnej 22.12 to jest karygodne. Cały czas się huśtamy z zaległymi sprawami.
Co nam daje projekt jak nie ma działki pod tą inwestycję. Ciągle w tych prognozach przystępujemy do
tego działania.
Do Pana Kępki - ostatnie działania współpracy z powiatem - odwlekają nas do końca całego terminu.
BYłY robione 2 drogi, do dziŚ dzwonią i mówią, że nie maja jak przesłać faktur. lnteresowało mnie kto
był inspektorem nadzoru na tych drogach. Apeluję by Pan te sprawy pilotował i obstawił się
dokumentami, naleŻałoby tego wcale nie zapłacić. Wtedy nauczyliby się dobrej roboty. Boli mnie to,
Że PoddawaliŚmy propozycję by zrobić 330 metrów przez inną firmę, ale nie skorzystali z te8o. Byłem
u Przedstawicieli naszej firmy działającej w Złotej Górze. On nie dostał odpowiedzi na pismo z
powiatu od 4 lipca, którą już sygnalizowałem.

Pkt 11.

pan Jacek pruszkowski

Są jeszcze miejsca na wyjazd kolonijny dzieci do Wisły, dofinansowane przez KRUS, a organizowane
Przez Związek Sadowników. Mozna dzieci zapisywać. Koszt niewielki bo 4oo zł z pełnym
wYŻYwieniem. Pytało mnie kilka osób co się dzieje na rynku owoców. Rynek rosyjski dalej jest
zamkniętY, bardzo mała iloŚĆ jabłek przenika przez granicę. W tej chwili Białoruś tez nie przyjmuje
naszYch owoców. W mediach słyszymy, ze jest uruchomiona kolejna szansa w ramach wycofania z
rYnków. Jest to na identycznych zasadach co poprzednio, czyli opłaca się wycofać tylko przez
organizacje charytatywne. Ma byĆ z tego wsparcia wycofane 1OO OOO ton. Zgłaszałem wniosek by jak
najwięcej jabłek zutylizowaĆ w biogazowniach, niestety jest to kosztowne i nikt tego robił nie będzie.
Z duŻYm niePokojem patrzę na to co się dzieje. Było spotkanie też w sprawie wstępnie uznanych grup
Producenckich. Każda z tych grup uzyskanych wstępne uznanie będzie ponownie skontrolowana do
20]-9 roku. Szykuje się doŚć duże niebezpieczeństwo, ze część tych podmiotów po tej kontroli może
straciĆ rację bytu. Miejmy nadzieje, że nam to w jakimś dużym stopniu nie zaszkodzi.

pan stanisław wiechowski

Chciałbym poruszyĆ sprawę budżetu,. Uchwaliliśmy taki na jaki nas było stać. Niepokoją nas głównie
drogi. Niewiele możemy zrobiĆ za te 125.000, bo jest to tylko na równiarkę i zimowe utrzymanie. po
Podliczeniu nadwYżki budżetowej miejmy nadzieje, ze coś nam się uda wprowadzić jeszcze do planu.
Janosikowe nas trochę dobiło, bo byŚmy mieli więcej tych pieniędzy i można byłoby zrobić ok 2 km
dróg. Jednak trzeba stwarzaĆ warunki dla przedsiębiorczości na naszym terenie, budować drogi i tą
drogą musimy iŚĆ. lm więcej będzie tych zakładów tym większe będą nasze dochody. Na oczyszczalnię
PoszłY PowaŻne pieniądze i przez to nie da się dużo zrobić. Popieram pana Bałuta by bardziej się
skoncentrowaĆ nad Występowaniem z podaniamize środków gminy przezZGK. Więcejwspółpracy z
Panem wójtem i panią skarbnik. Proszę zgłaszać swoje uwagi co do remontu 728, przydałoby się by
kierownik tej budowy się z nami spotkał.



Pan Bogusław Sikorski

W miesiącu styczniu i lutym odbędą się zebrania wiejskie których tematem będzie wybór sołtysów i

rad sołeckich, Proszę o ustalenie terminów i godzin by nie kolidowały one z innymi zebraniamijakim
mają PrzewodniczyĆ radni z jednego okręgu. Wiadomość do mieszkańców musi dotrzeć na 14 dni
wcześniej przed planowanym terminem zebrania.

Pkt. 12.

KończY nam się ten rok 2014, niewątpliwie trudny jeśli chodzi o sytuację ekonomiczną dla wszystkich,
rok, który był jednym z najgorszych jeśli chodzi o ceny produktów, który nasz region oferuje, myślę,
ze większoŚĆ z nas pożegna go bez żalu. Jeśli coś się zaczyna to w ludzi wstępuje nowa nadzieja i stąd
tradYcja składania życzen noworocznych i chciałbym życzyć przede wszystkim lepszego roku w
sPrawach kondycji fizycznej i psychicznej bo to jest ważne, pod względem ekonomicznym by w
kaŻdYm Waszym gospodarstwie domowym była nadwyżka budżetowa na rozwój rodzin, wszelkiej
pomyślności na ten 2015 rok,
Na tym kończymy i zamykam obrady lll Sesji Rady Gminy.

Sesja trwała od godz. 10.00 do ].2.00

Na tym protokół zakończono.

protokółowała:


